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   PROTOKÓŁ NR XLIII/17 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 26 października 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.30   

Obecnych na sali obrad 14 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

Nieobecny radny Marcin Frasunek.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Maria Bych – Radna Powiatu,  

Damian Wójcik – Radny Powiatu,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Realizacja zadań oświatowych w gminie Marciszów – raport.  

9/ Prezentacja największych uciążliwości i potrzeb w poszczególnych sołectwach.    

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ sprzedaży prawa użytkowania wieczystego działek nr 3/56, 3/57 położonych                       

w Marciszowie,   
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b/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów 

nieruchomości gruntowej położonej w Wieściszowicach w granicy działki nr 83 stanowiącej 

własność Skarbu Państwa, będącą w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa,    

 

c/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności części wspólnego korytarza,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o wprowadzenie dwóch projektów uchwały do porządku 

obrad:  

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

e/ wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych położonych w Pastewniku     

w granicach działek geodezyjnych nr 398 o pow. 1,55 ha, nr 436 o pow. 11,65 ha, nr 439        

o pow. 3,29 ha, nr 445 o pow. 4,64 ha, nr 454/2 o pow. 24,41 ha, nr 454/4 o pow. 6,91 ha oraz 

nieruchomości rolnej położonej w Domanowie w granicy działki geodezyjnej nr 15/1               

o pow.1,75 ha stanowiących własność gminy Marciszów.   

Innych wniosków nie zgłoszono.  

 

Radna Czesława Olejniczak  

Zapytała czy projekt, dotyczący dzierżawy jest zgodny i sprawdzony przez mecenasa?  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniła, że o tym projekcie była już mowa na poprzedniej sesji, więc był czas, aby pan 

mecenas się z nim zapoznał.  

Radna Czesława Olejniczak  

Stwierdziła, że na otrzymanym przed chwilą dokumencie nie ma żadnej adnotacji i stąd jest to 

pytanie.  

Radny Adam Ryżowski  

Wyjaśnił radnej Olejniczak okoliczności złożenia wniosku w poprzednim miesiącu                   

i stwierdził, że przez miesiąc czasu radca prawny nie miał czasu zaopiniować projektu 

uchwały, więc prosi nie mieć do nikogo pretensji.  

Radna Czesława Olejniczak  

Stwierdziła, że nie ma do nikogo pretensji. Było to tylko proste pytanie.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Zwróciła się do mecenasa o wyrażenie opinii lub akceptację przedstawionego projektu.  

Mecenas Robert Greb  

Wyraził swoją opinię, wskazując że w przypadku przedłużenia dzierżawy nie jest konieczna 

akceptacja radcy prawnego.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych położonych w Pastewniku        

w granicach działek geodezyjnych nr 398 o pow. 1,55 ha, nr 436 o pow. 11,65 ha, nr 439        

o pow. 3,29 ha, nr 445 o pow. 4,64 ha, nr 454/2 o pow. 24,41 ha, nr 454/4 o pow. 6,91 ha oraz 
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nieruchomości rolnej położonej w Domanowie w granicy działki geodezyjnej nr 15/1              

o pow.1,75 ha stanowiących własność gminy Marciszów.   

 

Rada Gminy Marciszów jednogłośnie wyraziła akceptację na wprowadzenie do porządku 

obrad w/w projektów uchwały.  

 

Porządek obrad po zmianach:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Realizacja zadań oświatowych w gminie Marciszów – raport.  

9/ Prezentacja największych uciążliwości i potrzeb w poszczególnych sołectwach.    

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ sprzedaży prawa użytkowania wieczystego działek nr 3/56, 3/57 położonych                       

w Marciszowie,   

 

b/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów 

nieruchomości gruntowej położonej w Wieściszowicach w granicy działki nr 83 stanowiącej 

własność Skarbu Państwa, będącą w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa,    

 

c/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności części wspólnego korytarza,  

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 

e/ wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych położonych w Pastewniku     

w granicach działek geodezyjnych nr 398 o pow. 1,55 ha, nr 436 o pow. 11,65 ha, nr 439 o 

pow. 3,29 ha, nr 445 o pow. 4,64 ha, nr 454/2 o pow. 24,41 ha, nr 454/4 o pow. 6,91 ha oraz 

nieruchomości rolnej położonej w Domanowie w granicy działki geodezyjnej nr 15/1              

o pow.1,75 ha stanowiących własność gminy Marciszów.   

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 
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Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że pomiędzy sesjami odbyło się 

szereg spotkań, dotyczących całokształtu funkcjonowania gminy. Najważniejszymi było: 

- spotkanie w sprawie wycinki drzew oraz przekazania barier drogowych ochronnych            

W ramach dobrej współpracy udało nam się te bariery wynegocjować a po naszej stronie będą 

koszty montażu.  

- „Drugi Bieg Pustelnika”, zorganizowany przez sołtysa wsi i mieszkańców, 

- kolejne spotkanie z Wójtem Gminy Janowic Wielkich w sprawie analizowania możliwości 

wybudowania przepompowni wody na Orlinie i tłoczenia wody do zbiornika, znajdującego 

się  w okolicach Miedzianki,  

- oświatowa konferencja z udziałem wiceminister Marzeny Machałek w Zespole Szkół           

w Kamiennej Górze, dotycząca oświaty i szkolnictwa zawodowego,  

- spotkanie w Komendzie Powiatowej Policji w sprawie dróg gminnych ,  

- zebranie wiejskie w Świdniku, podczas którego rozmowy dotyczyły generalnie spraw 

bieżących oraz przejęcia gruntu od Agencji a następnie rozpoczęcia budowy świetlicy 

wiejskiej,  

- Dzień Edukacji Narodowej,  

- Dzień Seniora,  

- kolejne spotkanie w Sanikomie, dotyczące formuły in-hause,  

- udział w komisji Rewizyjnej Związku Gmin Wiejskich – próbujemy zorganizować 

spotkanie w Ministerstwie Sprawiedliwości  i Kancelarii Prezydenta nt. sytuacji 

rozpatrywania wniosków, ponieważ wałbrzyskie wnioski sąd rozpatruje w ciągu dwóch dni     

a na nasz wniosek nie odpowiada już ponad dwa tygodnie,   

Ponadto:  

- zostało zrobione pobocze przy drodze dojazdowej do szkoły w celu poprawy 

bezpieczeństwa dzieci i w związku z tym jest dzisiaj zmiana w uchwale budżetowej.  

- przesuwane są również na dzisiejszej sesji środki na przystanek autobusowy na Górnym 

Marciszowie w związku z tym, że doszło tam do niebezpiecznego incydentu przy wysiadaniu 

z autobusu. Szybko zostały podjęte rozmowy i uzgodnione zostało, że robimy podłoże a droga 

krajowa to wyasfaltuje.  

- dla poprawy bezpieczeństwa wykonane zostały krzyżówki przy ulicy Słonecznej, 

Piekarskiej, Szkolnej, Włókienniczej.  

- odbył się szereg innych spotkań dotyczących konstruowania budżetu na rok 2018.  

 

Radny Adam Ryżowski  

Wyjaśnił, że zgodnie z przepisami i zawartym porozumieniem z PKS-em dzieci powinny być 

wysadzane na przystanku autobusowym przy Centrum. Każde inne miejsce wysiadania dzieci 

z autobusu jest niezgodne z przepisami i może dojść do sytuacji, że dzieci będą wysadzane na 

tym przystanku i będzie potrzebny opiekun, który przeprowadzałby dzieci z przystanku do 

szkoły. Prosi się tym zająć.  

Radny Andrzej Mitczak  

Przypomniał o przystanku koło pana Gargasewicza, który został przestawiony i z jednej 

strony mieszkańcy wysiadają bezpośrednio na pobocze i do rowu. Prosi przyjrzeć się również 

temu problemowi.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Ad.8.   

Realizacja zadań oświatowych w gminie Marciszów – raport.  

Realizację zadań oświatowych w gminie Marciszów przedstawiła Marta Jędrzejowska – 

kierownik referatu Oświaty.  

Raport dotyczący zadań oświatowych w gminie Marciszów stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.   

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9. 

Prezentacja największych uciążliwości i potrzeb w poszczególnych sołectwach.    

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk poprosiła sołtysów poszczególnych miejscowości 

o przedstawienie krótkiej informacji o tym, co jest najważniejsze w każdej miejscowości.  

 

W zastępstwie nieobecnej Joanny Sokół sołtys wsi Świdnik największe problemy Świdnika 

przedstawił radny Edmund Orzechowski. Są to przede wszystkim drogi. Droga powiatowa   

została już naprawiona. W drodze gminnej również załatano dziury i nie są one już 

zagrożeniem. Potrzeby są takie, jak w innych miejscowościach. Staramy się dużo robić sami, 

radzimy sobie we współpracy z Gminą i Wójtem.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk poprosiła o przekazanie pani sołtys informacji, że 

jeżeli jeszcze coś chciałaby dodać do tej informacji to będzie taka możliwość na następnej 

sesji.   

 

Następnie głos zabrała Izabela Różnicka sołtys wsi Domanów, która  poinformowała, że 

największymi problemami we wsi jest zapadający się chodnik, z którego wypadają kostki i na 

którym można skręcić nogę. Kolejnym problemem są korytka na drodze do cmentarza i do 

kościoła. Przy takiej pogodzie wszystko spływa w dół i robi się błoto. Poza tym mieszkańcy 

narzekają na brudne przystanki, a mamy dzieci wysiadających z autobusu proszą                      

o namalowanie pasów w pobliżu przystanku autobusowego oraz utwardzenie pobocza przy 

przystanku w stronę pana Szajdy. Być może udało by się porozmawiać z panem i odkupić 

kawałek gruntu.  

  

Sołtys wsi Pustelnik Tomasz Wernicki poinformował, że w Pustelniku największy problem 

jest z drogą krajową. Miały być pasy, a jakoś się nie możemy ich doczekać. Również przy tej 

drodze jest niebezpieczny wyjazd i potrzebne jest lustro koło pana Basty.  Natomiast drogi 

gminne wszystkie są w bardzo dobrym stanie.   

 

Sołtys wsi Pastewnik Ryszard Kwiecień poinformował, że mieszkańcy Pastewnika 

najczęściej pytają kiedy będzie oświetlenie drogi powiatowej. Problemem jest również 

odwodnienie rowków przy drodze gminnej, które są zamulone.  

 

Sołtys wsi Wieściszowice Adam Ryżowski poinformował,  że zadania gminne są realizowane 

na bieżąco. Staramy się wynikające potrzeby załatwiać funduszem sołeckim, chyba że 

inwestycja przekracza możliwości funduszu sołeckiego. Istotnym problemem, który jest 

nierozstrzygnięty jest to, że od piętnastu lat przy budynku nr 92 w Wieściszowicach pod 

Zegarem jest dziura, która się systematycznie zapada. Co roku Powiat łata dziury a tą 

zostawia. Ponadto koło budynku 48 i naprzeciw budynku nr 49 jest odcinek około 30 metrów 

przed zakrętem na Kolorowe Jeziorka, gdzie zrobiła się wypukłość. Nie ma pieniędzy na 

sfrezowanie tego a został postawiony znak ograniczenia prędkości do 30 km. Mija trzy lata, 

nie zrobiono tego i prosi wreszcie to załatwić.  
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Mirosław Wolak sołtys wsi Ciechanowice uważa, że dzięki współpracy radnych i gminy 

zadania gminne są realizowane, chociaż chciałby, aby były one realizowane w szybszym 

tempie i bez tak aktywnej współpracy z radnymi, żeby radni nie musieli cały czas 

kontrolować i naciskać. Problemy są takie jak w innych wioskach – oświetlenie-  a głównie     

z gaszeniem tych lamp, które są gaszone nieadekwatnie do pory roku. Prosi o pomoc w tej 

sprawie. Kolejną sprawą jest wspomniany już wcześniej przystanek autobusowy koło pana 

Gargasewicza, który jest przesunięty 30 merów i ludzie wysiadają do rowu. Najlepiej by było 

żeby przesunąć ten przystanek tam gdzie był.  

 

Sołtys wsi Sędzisław Józef Szołdrowski stwierdził, że współpraca sołtysa, rady sołeckiej        

z gminą jest beznadziejna. Jako przykład podał drogę – 200 metrów, która jest obecnie 

robiona. Według obiektywnych jest ona wykonana beznadziejnie - nie ma pobocza, 

krawężników, korytek. Sołtys interweniował ale to nic nie pomogło. Jeżeli chodzi o drogi to 

na osiedlach w Sędzisławiu sprzedaje się działki, obiecuje drogi ale ta droga ciągle trwa           

a w innych miejscowościach, gdzie jeszcze osiedle nie jest wybudowane już się drogę robi. 

Tak samo jest z oświetleniem. Oświetlenie jeżeli mamy wykonać to wykonujemy to tam, 

gdzie jest najniebezpieczniej. Nie konsultuje się gdzie, tylko za plecami robi się gdzie indziej 

a mieszkańcy potrzebują tam gdzie jest niebezpiecznie np. pod wiaduktem w Sędzisławiu. 

Sołtys ubolewa również mad tym, że organizowane jest np. zebranie wiejskie lub Dzień 

Kobiet to zapraszają Wójta i ustalają termin. Nagle Wójta nie ma a jest Zastępca i ludzie nie 

wiedzą kto to jest. Ponadto zgłaszał znaki i po dzień dzisiejszy ich nie ma. Wieś Sędzisław 

traktowana jest jak któraś kategoria.  

 

Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów poinformował, że dość dużym problemem, który 

zaczyna się robić jest to, że kończy się miejsce na pochówek. Drugim jest przystanek na 

Górnym Marciszowie, o którym wspominał Wójt. Kolejnym jest brak oświetlenia przy kładce 

koło pani Jurkowskiej. Prosi zamontować tam chociaż jedną lampę. Natomiast największym 

niebezpieczeństwem jest brak chodnika od starej gminy do krzyżówki. Odnośnie dróg 

powiatowych należałoby je jeszcze uzupełnić i pozaklejać oraz skończyć zaplanowane 

oświetlenie – Nadrzeczna, Spółdzielcza i koło cmentarza.  

 

W związku ze spóźnieniem na obrady sesji sołtysa wsi Nagórnik Józefa Żukrowskiego  

Przewodnicząca Rady przekazała Zastępcy Wójta Gminy Marciszów pisemną informację, 

dotyczącą potrzeb i uciążliwości wsi Nagórnik. 

Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.    

 

W dalszej części posiedzenia Wójt Gminy Marciszów zaproponował, aby w przyszłości jeżeli 

taki temat zaistnieje, zapraszać przedstawicieli drogi krajowej, wojewódzkiej, przedstawicieli 

Starostwa Powiatowego w Kamiennej Górze.  

Następnie Wójt odniósł się do powyższych kwestii oraz omówił inwestycje, jakie zostały 

zrealizowane w poszczególnych wsiach.  

 

Na zakończenie Wójt poprosił o zgłaszanie problemów, ponieważ musi opuścić salę narad.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk poprosiła Wójta o przekazanie zgłaszanych 

problemów odpowiednim instytucjom oraz udzieliła głosu radnym. 

 

Radny Władysław Wróblewski  

Odniósł się do problemu zgłaszanego przez panią sołtys Domanowa, dotyczącego drogi do 

kościoła. Na Komisji Infrastruktury radny przedstawił zdjęcia, na których była ziemia             
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z cmentarza i rwało to na dół aż na drogę krajową. Gdy radny był sołtysem na zebraniu 

wiejskim mieszkańcy sugerowali aby dać korytka. Sam Wójt powiedział, że damy korytka. 

Radny nie naciskał na to natomiast problem jest i pani sołtys ma rację, że w tej kwestii 

zabrała głos i prosi jeszcze raz, nie w tym roku tylko w przyszłym, wziąć to pod uwagę. Jeżeli 

są duże ulewy idzie potężna woda i jest to problem. Gdyby były korytka nie byłoby tego 

problemu.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Stwierdził, że te korytka, które są są rozjechane dokumentnie, bo obciążenie jest ogromne. 

Wracając do tej ulewy to są zdjęcia jak to wyglądało dziesięć minut po ulewie. Zastępca 

Wójta ma te zdjęcia. Nic tam nie było takiego katastroficznego. To nie jest żadna wina 

inwestycji na cmentarzu a ponadto jak przychodzą ekstremalne opady to nie ma żadnych 

szans na żadną budowlę. Zabiera całe domy i skarpy. Jeżeli jest ulewa większa od przeciętnej 

to ta woda nie pomieści się w żadne koryto. Koryto jest tylko do bieżącej obsługi drogi ale 

jeżeli koryto jest sukcesywnie rozjeżdżane to tego nic nie wytrzyma.   

Sołtys wsi Sędzisław Józef Szołdrowski 

Przedstawił powody dla których opuścił zebranie w sprawie podziału środków na oświetlenie.   

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

W trakcie przerwy salę narad opuścił Wójt Gminy Marciszów.  

Po przerwie.  

  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk poprosiła o zgłaszanie spraw do Wiesława 

Cepielika Zastępcy Wójta Gminy Marciszów, który również zgłaszał, że musi wcześniej 

opuścić salę narad.  

 

Radny Adam Ryżowski  

Odczytał zapisy umowy i aneksu do umowy dzierżawy gruntów w Pastewniku. Chciałby 

wiedzieć dlaczego umowa zawarta jest z panem Henrykiem Podkówką, działającym               

w imieniu przedsiębiorstwa natomiast w aneksie jest z Panem Henrykiem Podkówką jako 

wiceprezesem zarządu spółki. Umowa jest zawarta z osobą, która reprezentuje 

przedsiębiorstwo a aneks jest zawarty z członkiem zarządu tej spółki.   

Ponadto w związku z upływem okresu dzierżawy gruntów, pyta czy w Urzędzie  Gminy jest 

dokument stwierdzający wydanie terenu zgodnie z wygaśnięciem umowy, czyli z dniem 28 

listopada 2017 r.  

Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że zna treść umowy podstawowej ale nie pamięta treści aneksu do umowy. Zapozna 

się z tym, sprawdzi i udzieli odpowiedzi. Natomiast nic nie wie na temat dokumentów zwrotu 

gruntów, zapyta Wójta i również udzieli odpowiedzi.  

Radny Adam Ryżowski  

Poprosił, aby zwrócić uwagę, że pieczątki na obu dokumentach są takie same.  

Radny Andrzej Mitczak  

Wyjaśnił, że powinno to wyglądać tak, że po wygaśnięciu umowy powinno być przejęcie tego 

gruntu chociażby po to, żeby sprawdzić czy nie zostały one oddane w stanie pogorszonym.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczące Rady Gminy  

Przypomniał, że była odpowiedz Wójta, że zasiali na własną odpowiedzialność i żeby później 

nie było tak, że radni zostaną postawieni pod ścianą, że zasiali to trzeba przekazać. Ponadto 

intencją jest to, żeby gmina uzyskała jak największe dochody, jeżeli podejmiemy decyzję, że 

wydzierżawiamy a Urząd Gminy jako właściciel tych terenów powinien wystąpić z pismem  

do dzierżawcy o przekazanie tych terenów z powrotem do właściciela. Tak powinniśmy się 

zachować a wtedy osoba dzierżawiąca występuje z pismem, że chce dzierżawić.   



    

 8 

Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że z umowy nie wynika jakikolwiek zapis, żeby dzierżawca odpowiednio 

wcześniej zaniechał czynności, czyli nie uprawiał tego pola, bo musi go zdać, przekazać.       

W ogóle nie powinno być o tym mowy, bo rzeczywiście to jest ryzyko dzierżawcy. Jeżeli ma 

umowę do jakiegoś terminu, to musi się liczyć z tym, że w danym terminie musi to oddać, 

przekazać. Nie wie dlaczego obsiali i dlaczego uprawiają, może spodziewają się tego, że będą 

dalej dzierżawić. Umowa nie przewiduje z tego tytułu kar i nie widzi z tego tytułu zagrożenia, 

żeby dzierżawca wystąpił z roszczeniem do gminy po okresie najmu. To już jest jego ryzyko.  

Radny Adam Ryżowski  

Przypomniał że mówi o tym par. 12 i 13 – jeden, że Urząd Gminy ma prawo kontroli,  a drugi 

mówiący o tym, jak w przypadku wygaszania dzierżawy strony mają się zachować.  

Sołtys wsi Sędzisław Józef Szołdrowski 

Poprosił w imieniu mieszkańców o: 

- przyjrzenie się złamanym słupom koło budynku nr 2 i w kierunku stacji,  

-wyrównanie dziury przy zjeździe koło pani Radziak,  

- ustawienie znaku ograniczenia ton na drodze w kierunku Kolonii ( od pana Gurgula w górę),  

- wycięcie krzewów na przeciwko domu pana Andrzeja Wolaka,  

Radny Dawid Chęciński   

Po raz kolejny przypomniał o drodze dojazdowej do Engramu,  

Radna Czesława Olejniczak  

Podziękowała za wykonanie drogi w imieniu mieszkańców, którzy są z niej bardzo 

zadowoleni jak również za drogę, która w tej chwili jest robiona. Mieszkańcy są bardzo 

wdzięczni. Ponadto dodała, że Sędzisław dostał w tym roku trochę pieniędzy i mieszkańcy są 

z tego zadowoleni.  

Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Nawiązał do remontu drogi koło państwa Tobiaszów i wyjaśnił, że sam interweniował w tej 

sprawie, bo wydawało mu się, że wykonawca źle zrobił. Okazuje się, że w jednym miejscu 

jest bardzo wąska działka  i nie mogliśmy jej poszerzyć. Zrobiliśmy asfalt od granicy działki 

do granicy działki, bo nie mogliśmy wejść komuś w nieruchomość. Okazało się to dopiero 

wtedy, kiedy wykonawca wziął geodetę, który wytyczył i postawił paliki. Z jednej strony są 

zabudowania a z drugiej potok, dlatego też kwestia krawężników nie jest w tym miejscu 

racjonalna, ze względu na to, że z każdej strony jest potok. Chcemy tam również zamontować 

bariery ochronne, które udało nam się pozyskać.   

Radny Andrzej Mitczak  

Przypomniał o obiecanych barierkach przy drodze koło pana Opieli w Ciechanowicach.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła o przekazanie Wójtowi, że krawężniki i kostka mające zabezpieczyć budynek przed 

napływem wody z drogi gminnej, wykonanej wcześniej przez firmę pana Mellera zostały 

zakupione i wykonane przez właściciela posesji.  Sprawa była zgłaszana już od dłuższego 

czasu a brak reakcji zmusił właściciela do zabezpieczenia budynku przed zalaniem.   

 

O godz. 13.20 Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów opuścił salę narad.  

 

Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ sprzedaży prawa użytkowania wieczystego działek nr 3/56, 3/57 położonych                       

w Marciszowie,   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 
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Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu, 

Uchwała otrzymała nr XLIII/208/17 

 

b/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów 

nieruchomości gruntowej położonej w Wieściszowicach w granicy działki nr 83 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, będącą w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa,    

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu, 

Uchwała otrzymała nr XLIII/209/17 

c/ wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności części wspólnego korytarza,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu, 

Uchwała otrzymała nr XLIII/210/17 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda omówiła projekt uchwały oraz poprosiła              

o naniesienie stosownych zmian, w związku z podstawieniem środków na zakup wiaty 

przystankowej w Marciszowie przy ulicy Głównej.   

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu, 

Uchwała otrzymała nr XLIII/211/17 

e/ wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych położonych                       

w Pastewniku     w granicach działek geodezyjnych nr 398 o pow. 1,55 ha, nr 436 o pow. 

11,65 ha, nr 439 o pow. 3,29 ha, nr 445 o pow. 4,64 ha, nr 454/2 o pow. 24,41 ha, nr 454/4 

o pow. 6,91 ha oraz nieruchomości rolnej położonej w Domanowie w granicy działki 

geodezyjnej nr 15/1 o pow.1,75 ha stanowiących własność gminy Marciszów.   

 

Radny Dawid Chęciński  

Poprosił, aby w przyszłości dołączać projekty uchwał do materiałów jakie są przekazywane 

radnym.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniła, że oczekiwała że taki projekt zaistnieje na komisje a ponieważ nie zaistniał stąd 

takie działania. Na poprzedniej sesji było to przedstawiane, przez miesiąc leżało w Biurze 

Rady i można było się z tym zapoznać. 

Radny Piotr Gwóźdź  

Dodał, że treści nikt nie pamięta.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Przypomniała, że leżało to w Biurze Rady i można było się z tym zapoznać. Ponadto czekała 

na ruch ze strony Wójta, że taki projekt zaistnieje. Skoro nie było dlatego zdecydowaliśmy 

się, żeby to złożyć.  
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Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczące Rady Gminy  

Przypomniał że zgodnie z procedurą jeżeli projekt zostaje zgłaszany przez grupę radnych lub 

komisje zgłaszany jest do biura rady i później do akceptacji, do powiadomienia organu 

wykonawczego czyli Wójta. Radny jest zasmucony sytuacją, że nie ma tu adnotacji radcy 

prawnego. Od tego jest radca prawy, od tego bierze pieniądze, żeby analizował dokumenty, 

które idą bezpośrednio pod głosowanie na radę. Od tego jest radca prawny, ponieważ my 

możemy błędnie interpretować.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Przypomniała, że mecenas na zadanie pytanie odpowiedział, że to nie wymaga akceptacji 

radcy prawnego jeśli jest to kontynuacja.  

Radny Adam Ryżowski  

Stwierdził, że to że radca powiedział, że nie wymaga akceptacji to niech sobie mówi ale jeżeli 

mamy się szanować na tej sali to jeżeli wpływa wniosek grupy radnych czy z komisji rady 

gminy to Wójt powinien zostać z tym zapoznany. Jeżeli Wójt został zapoznany to też jego 

pieczątki tutaj nie widzi. Na tej sali padły słowa, że trwają rozmowy ze strefą. Stoimy przed 

niepodważalnym faktem, że jeżeli dzisiaj tego nie uchwalimy to mamy dwa wyjścia – albo 

nie uchwalimy tego w ogóle, bo umowa wygasa 28 a sesja jest 30 i nie wie czy to nie było 

intencją albo zwołania sesji poza planem, żeby był zgodny z terminem wygaśnięcia umowy. 

Takie mamy rozwiązania jeżeli dzisiaj nie podejmiemy decyzji. Bardzo niedobrze się dzieje 

jak w dalszym ciągu lekceważy się drugą stronę.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniła, że była świadoma, że nie ma takiego projektu ze strony Wójta  i dlatego 

postanowiła prosić o przygotowanie tego projektu i dlatego wybór jest taki a nie inny. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 14 głosów / radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński, radny W. Wróblewski,  radny 

M. Dzik, radna C. Olejniczak, radna D. Wojtas, radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, 

radna J. Adamczyk, radny J. Polański radny  K. Nowakowski, radny A. Ryżowski, radny       

A. Mitczak, radny M. Frasunek /,  

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 1 głos / radny P. Gwóźdź/, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XLIII/212/17 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły.  

 

Ad.12.  

Sprawy różne.  

 

Radny Andrzej Mitczak  

- w imieniu mieszkańców zwrócił się do radnych powiatowych z prośbą o zamontowanie 

barierki na drodze powiatowej od sołtysa w górę w stronę cmentarza (od numery 37 do 

numery 38).  

- koło budynku nr 43 inwestycja została niedokończona. Został bardzo niebezpieczny odcinek 

i prosi dokończyć ten temat.  
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Radny Edmund Orzechowski  

Poinformował, że smuci go obieg dokumentów składanych w Urzędzie Gminy. Dwa tygodnie 

temu pani sołtys w imieniu mieszkańców składała pismo do Wójta z powiadomieniem 

Przewodniczącej Rady z podpisami około stu mieszkańców. Intencją składania tego pisma     

w tym czasie było odczytanie go w dniu dzisiejszym na sesji. Nikt nie wie gdzie to pismo jest. 

Jest to zły sygnał, bo to było ponad dwa tygodnie temu. Martwi go, że w ten sposób traktuje 

się dokumenty, składane w Urzędzie Gminy.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniała, że to nie jest pierwsza taka sytuacja gdzie pismo nie dociera lub dociera                  

z opóźnieniem. To pismo nie zostało przekazane do Biura Rady i Przewodnicząca nie została 

o nim poinformowana. To zdarzało się również w przypadku zaproszeń.  

Radny Edmund Orzechowski  

Nie wie co ma odpowiedzieć mieszkańcom jak będą pytali jakie było stanowisko włodarzy, 

rady. Pismo zostało osobiście złożone w sekretariacie.  

Radny Adam Ryżowski  

Zauważył, że jak sołtys ma potwierdzenie złożonego pisma na dzienniku podawczym to jak 

można mówić, że tego pisma nie ma.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczące Rady Gminy  

Podsumował, że wymienność kompetencji urzędników jest praktycznie nie do 

zaakceptowania. Jest tłumaczenie, że jest mało urzędników, jeden drugiego zastępuje tylko 

petenta to nie interesuje. 

 

W dalszej części ustalono, że treść tego pisma dotyczyła zabezpieczenia jakiejś kwoty             

w przyszłorocznym budżecie na np. projekty świetlicy w Świdniku.  

 

Józef Żukrowski sołtys wsi Nagórnik  

Przedstawił problem z zarywającą się drogą w Nagórniku. Obiecano że przed zimą 

zabezpieczą jeszcze to osuwające się urwisko. Ponadto droga we wsi jest spękana i prosiłby, 

żeby przed zimą jeszcze spróbować spaczerować tą drogę, bo jak po zimie woda podejdzie  

pod asfalt to na wiosnę się ona rozsypie.   

Damian Wójcik  Radny Powiatu,  

Wyjaśnił, że wstrzymane zostały prace w Ciechanowicach, bo ekipa ma po święcie pojawić 

przy zjeździe na Półwsie. Przepust ma zostać podmurowany i będzie wykonane.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Poinformowała sołtysa wsi Nagórnik, że pismo, które złożył w sprawie największych 

uciążliwości wsi zostało przekazane Zastępcy Wójta Gminy Marciszów.  

Radny Adam Ryżowski  

Poprosił o przygotowanie informacji, dotyczącej odśnieżania dróg gminnych. Ponadto 

chciałby zgłosić jeszcze jedną drogę do odśnieżania.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Infrastruktury o pilotowanie tego tematu i jeśli zostanie 

opracowany taki informator jak zrobił to Powiat to prosi o przekazanie go sołtysów.  

Maria Bych Radna Powiatu,  

Poinformowała, że wnioski składane na sesjach są przekazywane i częściowo realizowane. 

Następnie omówiła realizację złożonych wniosków.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Odczytała wniosek Komisji Budżetu w sprawie zorganizowania spotkania w sprawie 

podatków.  

Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
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Radna Marta Suhak – Ogłaza Przewodnicząca Komisji Budżetu  

Wyjaśniła, że intencją wniosku było to, żeby wszyscy radni spotkali się z Wójtem i żeby 

ewentualnie nowe stawi podatku były uzgodnione wspólnie. Żeby nie było że to radni albo 

wójt chcieli podwyżek tylko że to była wspólna decyzja.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczące Rady Gminy  

Zaproponował, aby takie spotkanie zostało zorganizowane w poniedziałek, w dniu kiedy jest 

posiedzenie Komisji Rolnej i Infrastruktury. Jeżeli będziemy podnosić podatki to wspólnie.  

Radny Dawid Chęciński   

Przypomniał radnym powiatowym o mostku na ulicy Spółdzielczej, gdzie został uskok. Prosi, 

aby tam podsypać jakimś materiałem.  Prosi również o zajecie się drogą powiatową koło 

państwa Zawadzkich, która się obsuwa.  

Maria Bych Radna Powiatu,  

Wyjaśniła, że dwa miesiące temu zgłaszała ten temat pisemnie. Przedstawiciele Powiatu byli 

na miejscu i została zlecona ekspertyza tej drogi.  

Damian Wójcik  Radny Powiatu,  

Uzupełnił, że te dwie sprawy zgłaszał na minionej sesji. Jeżeli chodzi o most to to miejsce ma 

być sfrezowane.  Natomiast w przypadku odcinka drogi koło Państwa Zawadzkich środki na 

jego remont mają być zabezpieczane w 2018 roku. Następnie przedstawił przewidywane 

koszty inwestycji.  

Radny Adam Ryżowski  

Powrócił do tematu podatku i stwierdził, że nie ma osoby która zaproponowałby podniesienie 

podatków. Uważa, że dlatego powinniśmy się spotkać. Na dzień dzisiejszy nie ma projektu 

uchwały, który nadaje bieg.  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

Wyjaśniła, że jeżeli Wójt stoi na stanowisku niepodnoszenia podatków to nie ma potrzeby 

zmiany uchwały i dlatego nie ma projektu uchwały.  

 

W toku dyskusji ustalono, że w dniu 27 listopada o godz. 10.00 odbędzie się posiedzenie 

Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia. Następnie o godzinie 11.00 odbędzie się 

wspólne posiedzenie w sprawie podatków.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Poinformowała, że otrzymała do wiadomości postanowienie o umorzeniu śledztwa. Z uwagi 

na jego obszerność jest ono do wglądu w Biurze Rady.  

Postanowienie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Radny Andrzej Mitczak  

Poinformował o złożonym przez Komisję wniosku w sprawie zakupu toi-toi na cmentarzach. 

Proponuje wziąć pod rozwagę kwestię ich utrzymania oraz obsługę w funduszu sołeckim.  

Józef Żukrowski sołtys wsi Nagórnik  

Zaproponował, aby zastanowić się nad sensem zakupu toi-toi. Proponowałby podpisać 

umowę z firmą na kompleksową obsługę tego urządzenia.  

 

Ustalono, że jest to jedno z rozwiązań i każde sołectwo podejmie indywidualną decyzję w tej 

kwestii.  

 

Sołtys wsi Sędzisław Józef Szołdrowski 

Stwierdził, że rada sołecka nie jest od zakupu toi-toi.  
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Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13.30 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


